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The Second lecture 

 مدخل إلى القانون الجنائيتابع ل
Follow the introduction to Criminal law 

 ظهور ونشأة القانون الجنائي:

      The first civilizations generally did not distinguish between civil law and 

criminal law. The first written codes of law were designed by the Sumerians. 

Around 2100–2050 BC Ur-Nammu, the Neo-Sumerian king of Ur, enacted 

written legal code whose text has been discovered: the Code of Ur-Nammu  

although an earlier code of Urukagina of Lagash ( 2380–2360 BC ) is also 

known to have existed. Another important early code was the Code of 

Hammurabi, which formed the core of Babylonian law. Only fragments of the 

early criminal laws of Ancient Greece have survived, e.g. those of Solon and 

Draco. 

أول  السومريونعمومًا بين القانون المدني والقانون الجنائي. وقد صمم  الحضارات الأولى تميزلم 
، ملك أور أور نامو قبل الميلاد، سن   2050-2100مدونات قانونية مكتوبة. وفي حوالي عام 

السومري الحديث، مدونة قانونية مكتوبة تم اكتشاف نصها: مدونة أور نامو، على الرغم من أنه من 
 بين نم قبل الميلاد(. وكان 2360-2380المعروف أيضًا وجود مدونة أقدم لأوروكاجينا من لجش )

ولم يتبق سوى أجزاء  .القانون البابلي، الذي شكل جوهر قانون حمورابي الأخرى المهمة المبكرة القوانين
 .، على سبيل المثال قوانين سولون ودراكولليونان القديمةمن القوانين الجنائية المبكرة 

 إصلاحات حديثة:

     Since the mid-20th century the movement for codification and law reform 

has made considerable progress everywhere. The American Law Institute’s 

Model Penal Code stimulated a thorough reexamination of both federal and 

state criminal law, and new codes were enacted in most of the states. England 

enacted several important reform laws (including those on theft, sexual 



offenses, and homicide), as well as modern legislation on imprisonment, 

probation, suspended sentences, and community service. Sweden enacted a 

new, strongly progressive penal code in 1962. In Germany a criminal code 

was adopted in 1998 following the reunification of East and West Germany. 

In 1975 a new criminal code came into force in Austria. New criminal codes 

were also published in Portugal (1982) and Brazil (1984). France enacted 

important reform laws in 1958, 1970, 1975, and 1982, as did Italy in 1981 and 

Spain in 1983. Other reforms have been under way in Finland, the 

Netherlands, Belgium, Switzerland, and Japan. The republics formerly under 

the control of the Soviet Union also have actively revised their criminal 

codes, including Hungary (1961), Bulgaria (1968), Uzbekistan (1994), Russia 

(1996), Poland (1997), Kazakhstan (1997), Ukraine (2001), and Romania 

(2004). 

صلاحها تقدماً كبيراً في كل مكان. فقد  تدوين القوانينمنذ منتصف القرن العشرين، أحرزت حركة  وا 
كي إعادة النظر بشكل شامل في يالذي أصدره معهد القانون الأمر  قانون العقوبات النموذجيحفز 

قوانين جديدة في معظم الولايات. كما سنت إنجلترا  سنالقانون الجنائي الفيدرالي وقانون الولايات، وتم 
(، القتلو الجرائم الجنسيةو بالسرقةبما في ذلك تلك المتعلقة العديد من قوانين الإصلاح المهمة )

فضلًا عن التشريعات الحديثة المتعلقة بالسجن والمراقبة والأحكام مع وقف التنفيذ والخدمة المجتمعية. 
. وفي ألمانيا، تم اعتماد قانون 1962للغاية في عام  تقدمياً كما سنت السويد قانون عقوبات جديداً 

دخل قانون جنائي  1975. وفي عام إعادة توحيد ألمانيا الشرقية والغربيةبعد  1998جنائي في عام 
( والبرازيل 1982. كما تم نشر قوانين جنائية جديدة في البرتغال )النمساجديد حيز النفاذ في 

، 1982، و1975، و1970، و1958 إصلاحية مهمة في أعوامقوانين (. ولقد سنت فرنسا 1984)
. كما كانت إصلاحات أخرى جارية في 1983، وأسبانيا في عام 1981كما فعلت إيطاليا في عام 

الجمهوريات التي كانت خاضعة في السابق فنلندا، وهولندا، وبلجيكا، وسويسرا، واليابان. كما قامت 
(، وبلغاريا 1961قوانينها الجنائية بنشاط، بما في ذلك المجر )بمراجعة  لسيطرة الاتحاد السوفييتي

(، 1997(، وكازاخستان )1997(، وبولندا )1996(، وروسيا )1994(، وأوزباكستان )1968)
 (.2004(، ورومانيا )2001وأوكرانيا )


